

Call for Papers | Doing Area Studies in the Polycentric Condition – Early Career Researcher Panel

- Regensburg, 16-17 November 2023 | Deadline for applications 31 July 2023
- Deutsche Version folgt unten

The Department for Interdisciplinary and Multiscalar Area Studies (DIMAS) at the University of Regensburg (UR) together with the Leibniz-ScienceCampus Europe and America in the Modern World, a joint project of the UR and Leibniz Institute for East and Southeast European Studies (IOS), are hosting this year's 2023 CrossArea conference in Regensburg.

Titled “**Doing Area Studies in the Polycentric Condition,**” the conference will take place on 16-17 November at the Altes Finanzamt, Landshuter Str. 4, 93047 Regensburg. As well as constituting the annual CrossArea conference, the event will also serve as the kick off event for DIMAS, an area studies initiative in Regensburg that was formally launched in 2022.

A central part of the conference will be a panel devoted to highlighting new and upcoming research in area studies, featuring the work of early career scholars. As such, we are soliciting applications from early career researchers (defined as PhD students or post-doctoral scholars who have received their PhD since 2020) who are interested in presenting their research at the conference. As CrossArea brings together leading scholars of area studies from throughout Germany, this is an excellent opportunity for scholars looking to make an impression and identify potential hosts for their next professional move.

For this year's early career scholars panel, we hope to highlight outstanding work in area studies and adjacent fields like history, anthropology, sociology, political science, and literary studies. We particularly welcome contributions focusing on the following themes:

- The Russo-Ukrainian War and its impacts on global order
- Zones of contested sovereignty
- Transregional and/or comparative approaches to area studies
- Digital humanities, digital media and new methodological approaches to area studies
- Diasporas and their cultural production
- Urbanization and infrastructures of solidarity in cities
- Climate change and its impacts on domestic and international law as well as global governance
- Developments in higher education policy and their impact on research in area studies

Beyond these topics, we also welcome early career scholars working on transregional or comparative approaches to area studies.

We also hope to encourage creative formats for scientific communication. We encourage applicants to propose creative presentation formats, such as Turbo Talks, Pecha Kucha, Ignite, or Lightning Talks. We welcome presentations revolving around digital media like podcasts, YouTube videos, or TikTok. If you have an idea for a format that you would like to propose to us, whether it is related to your research, modes of research communication, or other transfer activities, we are open to creative proposals.

Those selected to present on their research will be provided with a contribution to their round-trip travel costs to Regensburg, as well as up to two **nights'** accommodation in Regensburg. Participants of the CrossArea conference (including presenters) will also be provided with meals. We expect to award

up to 5 grants for early career scholars, and we particularly welcome applications from qualified female scholars as well as applicants with a disability. We encourage applicants from both within Germany as well as internationally, especially those who do not have access to institutional funding; however, we may not be able to fund all travel costs for those hoping to come to Regensburg from further afield.

We look forward to receiving your application, which you should send as one PDF file by 31 July 2023 to dimas.office@ur.de. Applications should include the following documents:

- Your CV (maximum 2 pages)
- An abstract of your current research project (maximum 1 page)
- A short description of the presentation format you propose for your talk (maximum 300 words)
- An estimate of your travel costs

We expect to make a decision on applications no later than the beginning of September 2023.

For questions regarding this opportunity, please contact Prof. Dr. Timothy Nunan (e-mail: timothy.nunan@ur.de phone: +49 941 943-68511) or Dr. Paul Vickers (e-mail: paul.vickers@ur.de/ phone: +49 941 943-5964). www.ur.de/dimas/english

Call for Papers | Doing Area Studies in the Polycentric Condition – Nachwuchspanel

- Regensburg, 16.-17. November 2023 | Bewerbungsfrist: 31. Juli 2023

Das Department for Interdisciplinary and Multiscalar Area Studies (DIMAS) der Universität Regensburg (UR) richtet zusammen mit dem Leibniz-WissenschaftsCampus Europa und Amerika, einem gemeinsamen Projekt der UR und des Leibniz-Instituts für Ost- und Südosteuropaforschung (IOS), die CrossArea-Tagung 2023 in Regensburg aus.

Unter dem Titel "Doing Area Studies in the Polycentric Condition" findet die Tagung am 16. und 17. November im Alten Finanzamt, Landshuter Str. 4, 93047 Regensburg statt. Die Veranstaltung bildet nicht nur die jährliche CrossArea-Konferenz, sondern auch die Auftaktveranstaltung für das DIMAS, eine Initiative für Area Studies in Regensburg, die 2022 offiziell ins Leben gerufen wurde.

Ein zentraler Teil der Konferenz wird ein Panel sein, das neue und aufstrebende Forschungsarbeiten im Bereich der Area Studies vorstellt, wobei die Arbeit von Nachwuchswissenschaftler*innen im Mittelpunkt steht. Wir bitten daher um Bewerbungen von Nachwuchswissenschaftler*innen (Doktorand*innen oder Postdocs, die ihren Dokortitel nach 2020 erhalten haben), die daran interessiert sind, ihre Forschung auf der Tagung zu präsentieren. Da CrossArea führende Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler der Area Studies aus ganz Deutschland zusammenbringt, ist dies eine ausgezeichnete Gelegenheit für Wissenschaftler*innen, einen nachhaltigen Eindruck zu hinterlassen und potenzielle Mitwirkende oder Gasteinrichtungen für ihre nächste Karrierephase zu finden.

Für das diesjährige Panel für Nachwuchswissenschaftler*innen möchten wir herausragende Arbeiten aus den Regionalstudien und angrenzenden Bereichen wie Geschichte, Geographie, Anthropologie, Soziologie, Politikwissenschaften und Literaturwissenschaften hervorheben. Besonders willkommen sind Beiträge, die sich mit den folgenden Themen befassen:

- Der russische Angriffskrieg auf die Ukraine und seine Auswirkungen auf die globale Ordnung
- Regionen umstrittener Souveränität
- Transregionale und/oder vergleichende Ansätze im Feld der Area Studies
- Digital humanities, digitale Medien und neue methodische Ansätze für Area Studies
- Diasporas und ihre kulturelle Produktion
- Urbanisierung und Infrastrukturen der Solidarität in den Städten
- Klimawandel und seine Auswirkungen auf das nationale und internationale Recht sowie auf die global governance
- Entwicklungen in der Hochschulpolitik und ihre Auswirkungen auf die Forschung im Bereich der Area Studies.

Neben diesen Themen sind ebenfalls Nachwuchswissenschaftler*innen willkommen, die sich mit transregionalen oder vergleichenden Ansätzen in den Area Studies beschäftigen.

Wir hoffen auch kreative Formate im wissenschaftlichen Diskurs zu fördern. Wir ermutigen die Bewerber*innen, kreative Präsentationsformate vorzuschlagen, wie Turbo Talks, Pecha Kucha, Ignite oder Lightning Talks. Ebenfalls begrüßen wir Präsentationen, die sich um digitale Medien wie Podcasts, YouTube-Videos oder TikTok drehen. Wenn Sie eine Idee für ein Format haben, das Sie uns vorschlagen möchten, sei es im Zusammenhang mit Ihrer Forschung, mit Formen der Forschungskommunikation oder mit anderen Transferaktivitäten, sind wir offen für kreative Vorschläge.

Diejenigen, die ausgewählt werden, um ihre Forschungsergebnisse vorzustellen, erhalten einen Zuschuss (je nach Entfernung bis zu 100%) zu den Reisekosten für die Hin- und Rückreise nach Regensburg sowie für zwei Übernachtungen in Regensburg. Die Teilnehmer*innen der CrossArea-Konferenz (einschließlich der Vortragenden) werden verpflegt. Wir gehen davon aus, dass wir bis zu 5 Stipendien für Nachwuchswissenschaftler*innen vergeben können, und wir begrüßen besonders Bewerbungen von qualifizierten Wissenschaftlerinnen sowie von Bewerber*innen mit Behinderung. Wir ermutigen alle Bewerber*innen aus dem In- und Ausland, insbesondere diejenigen, die keine institutionelle Unterstützung für die Reisekosten erhalten..

Wir freuen uns auf Ihre Bewerbung, die Sie bitte als eine PDF-Datei bis zum 31. Juli 2023 an dimas.office@ur.de senden. Die Bewerbungen sollten die folgenden Unterlagen enthalten:

- Ihr Lebenslauf (maximal 2 Seiten)
- Eine Zusammenfassung Ihres aktuellen Forschungsprojekts (maximal 1 Seite)
- Eine kurze Beschreibung des von Ihnen vorgeschlagenen Präsentationsformats für Ihren Vortrag (maximal 300 Wörter)
- Ein Hinweis auf Ihre zu erwartenden Reisekosten

Wir gehen davon aus, dass wir bis spätestens Anfang September 2023 über die Anträge entschieden haben werden.

Bei Fragen zu dieser Ausschreibung wenden Sie sich bitte an Prof. Dr. Timothy Nunan (E-Mail: timothy.nunan@ur.de, Telefon: +49 941 943-68511) oder Dr. Paul Vickers (E-Mail: paul.vickers@ur.de/ Telefon: +49 941 943-5964). www.ur.de/dimas